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Protokół nr LX/23 z sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego w dniu 25 października 

2023 r.  

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie wymaganego kworum. 

Obrady LX sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego VI kadencji otworzył o godz. 1300 

Przewodniczący Rady Powiatu Pszczyńskiego Paweł Sadza. Następnie powitał 

wszystkich radnych (zał. nr 1 do prot. – lista obecności radnych), osoby 

uczestniczące w transmisji sesji, kierowników, dyrektorów, naczelników jednostek 

organizacyjnych Powiatu oraz gości obecnych na dzisiejszym posiedzeniu 

(zał. nr 2 do prot. – lista obecności gości). Kolejno poinformował, iż zgodnie z par. 

18 ust. 2a Statutu Powiatu obrady Rady są transmitowane i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obrazi dźwięk. Z kolei przebieg sesji zostanie zarejestrowany 

na karcie CF (compact flash), nagranie to stanowić będzie załącznik do protokołu. 

Kolejno poinformował również, iż obrady odbywać się będą zgodnie z klauzulą 

informacyjną dotyczącą obowiązku informacyjnego RODO w sprawie nagrywania 

przebiegu sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego. Kontynuując poprosił radnych 

o potwierdzenie swojej obecności na oprogramowaniu Esesja. Następnie przekazał, 

że ustawowy skład Rady wynosi 23 radnych i na podstawie potwierdzeń 

uczestnictwa, w sesji uczestniczy 22 radnych.  

Obecni w chwili rozpoczęcia obrad: 

1. Andrzej Babiński 

2. Barbara Bandoła 

3. Roman Bańczyk 

4. Bogumiła Boba 

5. Damian Cieszewski 

6. Helena Gąska 

7. Zdzisław Goik 

8. Zdzisław Grygier 

9. Danuta Kocurek 

10. Wojciech Lala 

11. Waldemar Lipus 

12. Marek Lucjan 

13. Aleksander Malcher 

14. Janusz Orlik 

15. Józef Pabin 

16. Michał Pudełko 
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17. Stefan Ryt 

18. Paweł Sadza 

19. Krzysztof Spyra 

20. Krystian Szostak 

21. Marian Szwarc 

22. Grzegorz Wanot 

23. Alojzy Wojciech 

Przewodniczący Rady przekazał, że liczba ta stanowi kworum, co umożliwia 

podejmowanie prawomocnych uchwał. Następnie przekazał, że wszyscy radni 

otrzymali porządek obrad (zał. nr 3 do prot.), w związku z tym zapytał, czy ktoś 

z radnych, bądź Zarządu zgłasza jego uzupełnienie? Wobec braku chętnych 

do zabrania głosu przekazał, że obrady sesji odbędą się zgodnie z porządkiem 

obrad, przekazanym w terminie 7 – dniowym. 

Ad. 2 Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 27 września 2023 r. 

Prowadzący obrady przystąpił do realizacji punktu 2 porządku obrad, tj. przyjęcia 

protokołu z LIX sesji Rady z dnia 27 września 2023 r. Poinformował, że do dnia 

dzisiejszej sesji, nikt z radnych nie złożył wniosku o dokonanie zmian w zapisie 

protokołu wyłożonego do wglądu. W związku z powyższym zapytał radnych, czy ktoś 

chciałby, to uczynić w dniu dzisiejszym? Przypomniał, że zgodnie z par. 11, ust.1a 

Statutu Powiatu głosowania jawne na sesjach Rady odbywają się za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych, czyli za pomocą tabletów. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, poddał pod głosowanie imienne,  

projekt protokołu z LIX sesji Rady Powiatu (podczas głosowania na sali obrad 

obecnych było 22 radnych) (zał. nr 4 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 22 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w wyniku głosowania, powyższy protokół został 

przyjęty pozytywnie jednogłośnie przez Wysoką Radę. 
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Ad. 3 Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 3 porządku obrad dotyczy 

sprawozdania  Starosty z pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym, po czym 

poprosił Starostę o jego przedstawienie.  

Starosta przedstawiła sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu Pszczyńskiego  

w okresie od dnia 27 września do dnia 24 października 2023 r. (zał. nr 5 do prot.).  

Poza treścią sprawozdania odnośnie do dofinansowania do Szpitala w Pszczynie 

dodała, że należy zabezpieczyć 15% wkładu własnego, tj. około 1.700.000 zł. 

Kończąc przekazała, że do niniejszego sprawozdania dołączona została, tak jak jest, 

to czynione od wielu miesięcy  informacja nt. aktualnej sytuacji rynku pracy 

w Powiecie Pszczyńskim.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych zgłasza jakieś zapytania  

do ww. sprawozdania, wobec braku chętnych do zabrania głosu, zamknął ten punkt 

porządku obrad. 

Ad. 4 Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał. 

Przewodniczący Rady przekazał, że punkt czwarty porządku obrad dotyczy 

rozpatrzenia projektów uchwał Rady Powiatu oraz ich podjęcia.  

Ad. 4.1) 

Prowadzący obrady przekazał, iż pierwszy projekt uchwały dotyczy zmiany 

Uchwały Nr XLVIII/396/22 Rady Powiatu Pszczyńskiego z dnia 21 grudnia 

2022 r. w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych 

na terenie powiatu pszczyńskiego na rok 2023, po czym poprosił o przedstawienie 

opinii przez jedną Komisję Stałą Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko  odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 24 października 2023 r. (zał. nr 6 do prot.). 

Następnie prowadzący obrady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr XLVIII/396/22 Rady Powiatu Pszczyńskiego z dnia 21 grudnia 

2022 r. w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych 

na terenie powiatu pszczyńskiego na rok 2023 i poddał go pod głosowanie 

imienne (podczas głosowania na sali obrad obecnych było 22 radnych)(zał. nr 7 

do prot.). 
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Głosowanie: 

za - 22 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LX/472/23 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVIII/396/22 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego z dnia 21 grudnia 2022 r. w sprawie ustalenia rozkładu godzin 

pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu pszczyńskiego na rok 2023, 

została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 8 do prot.). 

Ad. 4.2) 

Prowadzący obrady przekazał, iż kolejny projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody  

na zawarcie umowy w zakresie świadczenia usług publicznego transportu 

zbiorowego na liniach powiatowych objętych dopłatą wynikającą z ustawy  

o Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności 

publicznej, po czym poprosił o przedstawienie opinii przez dwie Komisje Stałe  

Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 23 października 2023 r. (zał. nr 9 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 23 października 2023 r. (zał. nr 10 

do prot.). 

Następnie prowadzący obrady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie umowy w zakresie świadczenia usług publicznego 

transportu zbiorowego na liniach powiatowych objętych dopłatą wynikającą 

z ustawy o Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej i poddał go pod głosowanie imienne (podczas 

głosowania na sali obrad obecnych było 22 radnych)(zał. nr 11 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 22 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LX/473/23 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy w zakresie 

świadczenia usług publicznego transportu zbiorowego na liniach powiatowych 

objętych dopłatą wynikającą z ustawy o Funduszu rozwoju przewozów 

autobusowych o charakterze użyteczności publicznej, została przyjęta 

pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 12 do prot.). 

Ad. 4.3) 

Prowadzący obrady przekazał, iż następny projekt uchwały dotyczy zmiany Uchwały  

Nr XXXIX/309/18 Rady Powiatu Pszczyńskiego z dnia 28 marca 2018 r. 

w sprawie przyjęcia regulaminu wynagradzania nauczycieli, wychowawców  

i innych pracowników pedagogicznych zatrudnionych w szkołach i placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Powiat Pszczyński, po czym poprosił  

o przedstawienie opinii przez dwie Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 23 października 2023 r. (zał. nr 9 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 24 października 2023 r. (zał. nr 6 do prot.). 

Następnie prowadzący obrady otworzył dyskusję nad projektem uchwały,  

wobec braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XXXIX/309/18 Rady Powiatu Pszczyńskiego z dnia 28 marca 

2018 r. w sprawie przyjęcia regulaminu wynagradzania nauczycieli, 

wychowawców i innych pracowników pedagogicznych zatrudnionych 

w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Pszczyński 

i poddał go pod głosowanie imienne (podczas głosowania na sali obrad obecnych 

było 22 radnych) (zał. nr 13 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 22 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LX/474/23 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/309/18 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego z dnia 28 marca 2018 r. w sprawie przyjęcia regulaminu 

wynagradzania nauczycieli, wychowawców i innych pracowników 
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pedagogicznych zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Powiat Pszczyński, została przyjęta pozytywnie jednogłośnie 

przez Radę Powiatu (zał. nr 14 do prot.). 

Ad. 4.4) 

Prowadzący obrady przekazał, iż następny projekt uchwały dotyczy wysokości opłat  

za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających 

na obszarze powiatu pszczyńskiego w 2024 roku, po czym poprosił 

o przedstawienie opinii przez dwie Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 23 października 2023 r. (zał. nr 9 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 23 października 2023 r. (zał. nr 10 

do prot.). 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję, wobec braku chętnych 

do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie wysokości opłat 

za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających 

na obszarze powiatu pszczyńskiego w 2024 roku i poddał go pod głosowanie 

imienne (podczas głosowania na sali obrad obecnych było 22 radnych) 

(zał. nr 15 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 22 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LX/475/23 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie 

statków lub innych obiektów pływających na obszarze powiatu pszczyńskiego 

w 2024 roku, została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu 

(zał. nr 16 do prot.). 

Ad. 4.5) 

Prowadzący obrady przekazał, iż następny projekt uchwały dotyczy zmiany Uchwały  

Nr LIII/425/23 Rady Powiatu Pszczyńskiego z dnia 29 marca 2023 r. w sprawie 

udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie wykonania remontu dachu, ścian 
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i sobót nawy oraz prezbiterium w kościele pw. św. Jakuba Starszego Apostoła 

w Wiśle Małej, po czym poprosił o przedstawienie opinii przez wszystkie Komisje 

Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 23 października 2023 r. (zał. nr 9 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 23 października 2023 r. (zał. nr 10 

do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko  odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 24 października 2023 r. (zał. nr 6 do prot.). 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję, wobec braku chętnych 

do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

Nr LIII/425/23 Rady Powiatu Pszczyńskiego z dnia 29 marca 2023 r. w sprawie 

udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie wykonania remontu dachu, ścian 

i sobót nawy oraz prezbiterium w kościele pw. św. Jakuba Starszego Apostoła 

w Wiśle Małej i poddał go pod głosowanie imienne (podczas głosowania na sali 

obrad obecnych było 22 radnych) (zał. nr 17 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 22 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LX/476/23 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/425/23 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego z dnia 29 marca 2023 r. w sprawie udzielenia dotacji celowej 

na dofinansowanie wykonania remontu dachu, ścian i sobót nawy oraz 

prezbiterium w kościele pw. św. Jakuba Starszego Apostoła w Wiśle Małej, 

została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 18 do prot.). 

Ad. 4.6) 

Prowadzący obrady przekazał, iż następny projekt uchwały dotyczy zmian budżetu 

Powiatu Pszczyńskiego na 2023 rok, po czym udzielił głosu p. Staroście. 
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P. Starosta poprosiła o wprowadzenie autopoprawki do ww. projektu uchwały, 

zgodnie z załącznikiem nr 19 do protokołu. 

Kolejno Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii przez wszystkie 

Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 23 października 2023 r. (zał. nr 9 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier  odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 23 października 2023 r. (zał. nr 10 

do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko  odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 24 października 2023 r. (zał. nr 6 do prot.). 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję, wobec braku chętnych 

do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu 

Pszczyńskiego na 2023 rok wraz z autopoprawką i poddał go pod głosowanie 

imienne (podczas głosowania na sali obrad obecnych było 22 radnych) (zał. 

nr 20 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 22 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LX/477/23 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie zmian budżetu Powiatu Pszczyńskiego na 2023 rok, 

została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 21 do prot.). 

Ad. 4.7) 

Prowadzący obrady przekazał, iż ostatni projekt uchwały dotyczy zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Pszczyńskiego na lata 2023 – 2030, 

po czym udzielił głosu p. Staroście. 

P. Starosta poprosiła o wprowadzenie autopoprawki do ww. projektu uchwały,   

zgodnie z załącznikiem nr 22 do protokołu. 
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Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii przez wszystkie 

Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 23 października 2023 r. (zał. nr 9 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 23 października 2023 r. (zał. nr 10 

do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 24 października 2023 r. (zał. nr 6 do prot.). 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Pszczyńskiego na lata 2023 – 2030  

wraz z autopoprawką i poddał go pod głosowanie imienne (podczas głosowania  

na sali obrad obecnych było 22 radnych, jedna osoba nie brała udziału  

w głosowaniu) (zał. nr 23 do prot.). 

Głosowanie:  

za - 21 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LX/478/23 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Pszczyńskiego na lata 2023 - 2030, została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez 

Radę Powiatu (zał. nr 24 do prot.). 

Ad. 5 Odpowiedzi na interpelacje. 

Przewodniczący Rady przekazał, że piąty punkt porządku obrad dotyczy odpowiedzi 

na interpelacje. Poinformował, że na ostatniej sesji Rady Powiatu została złożona 

interpelacja przez radnego Andrzeja Babińskiego i radnego Zdzisława Grygiera  

oraz wniosek przez radną Danutę Kocurek. W związku z powyższym zapytał,  

czy uzyskane odpowiedzi wymagają doprecyzowania?  

Radny Zdzisław Grygier podziękował Wojewodzie Śląskiemu, który pochylił się nad 

jego wnioskiem, który został pozytywnie rozpatrzony i posiada już potwierdzenie  
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z Gminy Pszczyna, że otrzymała stosowne środki na remont grobu żołnierzy 

w Ćwiklicach. 

Przewodniczący Rady wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu,  

zamknął ten punkt porządku obrad. 

Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że ten punkt porządku obrad dotyczy składania 

interpelacji i zapytań przez radnych. Przypomniał, że zgodnie z par. 20 ust. 4 Statutu 

Powiatu interpelacje i zapytania składane są na piśmie do Przewodniczącego Rady, 

który przekazuje je niezwłocznie Staroście. Starosta, lub osoba przez niego 

wyznaczona, jest zobowiązana udzielić odpowiedzi na piśmie nie później 

niż w terminie 14 dni od dnia otrzymania interpelacji lub zapytania. W związku 

z powyższym zapytał, czy ktoś z radnych wyraża chęć na ich złożenie, wobec braku 

chętnych do zabrania głosu, zamknął ten punkt porządku obrad. 

Ad. 7 Wnioski i oświadczenia radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał, kto z radnych zgłasza jakieś wnioski, czy 

oświadczenia?  

Radna Danuta Kocurek podziękowała za kolejną książkę, która ukazała się dzięki 

wsparciu Powiatu Pszczyńskiego dotycząca dziejów rudzickiego dworu na ziemi 

pszczyńskiej. Dodała, że jest, to bardzo cenna publikacja, przydatna dzieciom, 

młodzieży, wszystkim pasjonatom, historykom, czy pedagogom.  

Wiceprzewodniczący Rady Krystian Szostak przekazał, że Rada Powiatu jest 

reprezentacją społeczności całego Powiatu Pszczyńskiego, dlatego pozwoli odnieść 

się do daty 15 października br. i wyrazić ogromną satysfakcję ze względu 

na olbrzymią frekwencję i 78% udział mieszkańców Powiatu w wyborach. Dodał, 

że jakikolwiek Rząd zostanie wyłoniony w wyniku rozmów koalicyjnych, będzie miał 

do sprawowania olbrzymi mandat władzy przez najbliższe lata. Zwrócił uwagę, 

że było, to autentyczne święto demokracji. W związku z powyższym, bo zapewne 

radni wyrażają podobne opinie, raz jeszcze należy wszystkim mieszkańcom Powiatu 

Pszczyńskiego podziękować. 

Przewodniczący Rady przekazał, że podpisuje się obiema rękami pod tym co 

powiedział przedmówca. 
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Radna Helena Gąska przekazała, że jej zdaniem jej wypowiedź pasowałaby bardziej  

do punktu ósmego, bowiem nie będzie, to oświadczenie. Kolejno w temacie klimatu 

powyborczego, w którym aktualnie jesteśmy przytoczyła ponad 100-letni tekst,  

który wywarł na niej duże wrażenie. Zacytowała: „Cóż może być piękniejszego  

i sprawiedliwszego nad powszechne głosowanie, kiedy dusze głosujących są prawe  

i pragną jedynie dobra społecznego, a nie swoich osobistych korzyści,  

ale do wprowadzenia takiego głosowania potrzeba, by lud był dojrzały, tak pod 

względem oświaty, jak i moralności, a przede wszystkim by był religijnie ugruntowany 

i im bardziej chrześcijańskie społeczeństwo, tym bardziej będzie sposobne 

do wprowadzenia powszechnego głosowania, a jeśli przeciwnie przez głosowanie 

pracuje się usilnie nad wygnaniem z kraju Boga, a za tym nad wygnaniem cnoty 

i ducha poświęcania się, jeśli przy urnach wyborczych wrą namiętności takie, że 

nawet dobrze myślący nie mają odwagi oddać głosu według swojego sumienia, 

wtedy głosowanie powszechne pozbawione hamulca i światła zwróci się przeciw 

społeczeństwu i stanie się zgubą jego. Wtedy tylko ludzie przewrotni będą mieli 

prawa do pierwszeństwa i będą w stanie dopuścić się wszelkich podłości, by zyskać 

większość. Wtedy społeczeństwo przekona się, że nie można korzystać  

ze swoich swobód chrześcijańskich, odrzucając samo chrześcijaństwo. Tak, jak nie 

można zrywać owoców, gdy zetnie się drzewo”. Dodała, że jej zdaniem jesteśmy 

właśnie w takim momencie dziejów naszej ojczyzny, stąd poprosiła, by każdy 

zastanowił się, czym kierował się przy urnie wyborczej, czy było to naprawdę dobro 

ogólnie, czy jakimś konformizmem, czy korzyściami, co zostawia wszystkim 

do rozeznania. Zwróciła uwagę, że osobą wierzącą jest się zawsze i wszędzie 

lub nigdy i nigdzie.  

Przewodniczący Rady przekazał, że słowa przedmówczyni są odważne w kontekście 

wyników poszczególnych komitetów wyborczych.  

Radny Michał Pudełko zwrócił uwagę, że na pewno największym wygranym jest 

społeczeństwo, bowiem frekwencja wynosząca 74% w skali kraju, zaś w Powiecie 

Pszczyńskim blisko 80%, jest historyczną frekwencją, bowiem nigdy takiej nie było  

w wolnej Polsce, a w czasach komunistycznych były większe, ale tak naprawdę  

nie wiadomo, jak wtedy przebiegały wybory, bowiem były fałszowane. Kolejno 

podziękował Wydziałowi Promocji Powiatu i Integracji Europejskiej wraz 

z p. Naczelnik Kingą Pławecką-Bratek za niesamowicie ciekawą, innowacyjną, 

świetną inicjatywę dotyczącą „Deszczowej Poezji”, która miała miejsce w poprzedni 

weekend, jednocześnie gratulując i prosząc o więcej takich inicjatyw. 
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Przewodniczący Rady wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu, zamknął 

ten punkt porządku obrad.  

Ad. 8 Informacje bieżące. 

P. Starosta z związku z tym, że kolejna sesja odbędzie się końcem listopada br. 

zaprosiła na uroczystości patriotyczne, które systematycznie od lat Powiat organizuje 

w dniu 11 listopada wspólnie z przywołanym dziś Wydziałem Promocji Powiatu 

i Integracji Europejskiej, wyrażając jednocześnie uznanie i zadowolenie 

ze wszystkich ciekawych inicjatyw. Dodała, że wspomniana uroczystość powinna 

wszystkich zgromadzić pod jednym zdaniem związanym z tym, że cieszymy się 

z wolnej Polski, chcemy wolnej Polski i potrafimy pokazać, że jesteśmy razem, bez 

podziałów wtedy, kiedy mówimy o naszej ojczyźnie. Kolejno zaprosiła 

na uroczystości 11 listopada. 

W sprawach bieżących Przewodniczący Rady przedstawił analizę oświadczeń 

majątkowych, zgodnie z załącznikiem nr 25 do protokołu. Kolejno przekazał,  

że na oprogramowaniu Esesja w informatorze dla radnych umieszczona została 

odpowiedź Zarządu Powiatu na kwestie poruszone przez radnego Andrzeja 

Babińskiego podczas wspólnego posiedzenia Komisji w dniu 25 września 2023 r. 

Następnie podał, że kolejna sesja odbędzie się w dniu 22 listopada br. o godz. 1300. 

Kolejno przyłączył się do zaproszenia na uroczystości związane z dniem 

11 listopada. Kończąc przekazał, że święto wolności samorządności zawsze jest 

wtedy, kiedy wszyscy garniemy się do wspólnego brania odpowiedzialności za kraj 

i 15 października br. takim dniem był. W związku z powyższym bardzo chciałby, 

aby wybory samorządowe, które są przed nami z uwagi na przedłużoną kadencję, 

również były świętem demokracji samorządności. Dodał, że jego marzeniem jest, 

aby frekwencja z wyborów parlamentarnych powtarzała się przy wyborach 

samorządowych, a marzenia należy wdrażać w życie. 

 Ad. 9 Zamknięcie obrad LX sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady dziękując za obecność,  

zamknął obrady LX sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego VI kadencji o godz. 1332, 

wypowiadając stosowną formułę. 

Przebieg sesji został zarejestrowany na karcie CF, nagranie stanowi załącznik nr 26 

do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Pszczyńskiego 

Paweł Sadza 

Protokołowała: Aleksandra Folek-Krupnik 


